
VELIKONOČNÍ DOPIS 2012
pro všechny členy a přátele FS ČCE v Merklíně

 
„Ale Bůh, bohatý v milosrdenství, z velké lásky, jíž si nás zamiloval, 
probudil nás k životu spolu s Kristem, když jsme byli mrtvi pro své 
hříchy.“ (Efezským 2, 4-5)

Milí bratři a milé sestry, přečtěte si prosím nejprve krátký příběh s názvem 
„Co míní embrya o následujícím životě“.
     V břiše těhotné ženy se ocitla tři embrya. Jedno z nich byl malý věřící,  
druhé malý pochybovač a třetí malý skeptik. Malý pochybovač se zeptal:  
"Věříte  vlastně  v život  po porodu?" Malý  věřící:  "Ano,  samozřejmě,  je  
přece zcela zjevné, že život po porodu existuje. Náš život tady tu je jenom  
proto, abychom rostli a připravili se na život po porodu, abychom byla  
dost silní na to, co nás čeká." Malý skeptik: "To je blbost, žádný život po  
porodu přece neexistuje. Jak by mel vlastně takový život vůbec vypadat?"



     Malý věřící: "Ani já to nevím přesně. Ale určitě tam bude mnohem více  
světla než tady. A možná, že dokonce budeme jíst ústy a běhat a..." Malý  
skeptik na to: "To je úplný nesmysl. Běhat, to přece nejde. A jíst ústy, to je  
úplně  směšná představa.  Máme přece  pupeční  šnůru,  která  nás  živí.  A  
mimo to je nemožné, aby existoval život po porodu, protože pupeční šňůra  
je  krátká už teď."  Malý věřící:  "Určitě  je  to  možné.  Jen bude všechno  
kolem trochu jinak, než jak jsme tady zvyklí." Malý skeptik: "Vždyť se ještě  
nikdy nikdo zpoza porodu nevrátil. Porodem prostě život končí. A vůbec,  
život  je  jenom  jedno  velké  a  neustálé  trápení  v  temnu.
     Malý věřící: "Připouštím, že přesně nevím, jak bude život po porodu  
vypadat.  Ale  v  každém případě  pak  uvidíme  maminku  a  ona  se  o  nás  
postará."  Malý  skeptik:  "Máma?!? Ty věříš  na mámu? A kde má jako  
být?"  Malý  věřící:  "Vždyť  je  tu  všude kolem nás.  Jsme a  žijeme  v  ní,  
prostřednictvím ní. Bez ní vůbec nemůžeme existovat." Malý skeptik: "To  
je pěkná hloupost! Z nějaké mámy jsem neviděl ještě ani kousíček, takže je  
jasné, že nemůže existovat." Malý věřící: "Někdy, když jsme úplně zticha,  
můžeš zaslechnout, jak zpívá. Nebo cítit, jak hladí náš svět. Pevně věřím  
tomu, že náš skutečný život začne až potom!"

     Tak... Nejsme trochu v situaci těch embryií? Žijeme v prostředí, které 
nám tu víc tu méně vyhovuje. Dává nám spoustu náznaků, které je možné 
různě vykládat. A zároveň nám klade meze, za které nedohlédneme. Tou 
nejzazší mezí je smrt.

     Malý  skeptik  v  příběhu  správně  namítá,  že  „tamodtud“  se  nikdo 
nevrátil.  Velikonoční  zvěst  o  Kristově  vzkříšení  tuto  oponu  smrti  ale 
poodhaluje.  On je ten,  který se zpoza ní  „vrátil“.  Vlastně to ale  takhle 
úplně nejde říct. Nevrátil se „zpět“. Jeho zmrtvýchvstání není resuscitací, 
návratem do života. Bibličtí autoři ho líčí spíše jako nové stvoření. Začátek 
něčeho úplně nového – nové existence v Boží blízkosti, která překračuje 
naše  zkušenosti  a  obzory,  ale  zároveň  se  nás  týká  v  naději  našeho 
vzkříšení.

Ale jak věřit v ono velké „probuzení“, kdyby nás už nyní dobrá zpráva o 
tom,  že  Kristus  přemohl  smrt,  neprobouzela  z  lhostejnosti  a  sobectví  a 
nedávala naději, kterou můžeme šířit kolem sebe. Velikonoce, které jsou 
před námi, dávají znovu příležitost dostat od Vzkříšeného transfůzi života 
a nechat se „nakazit“ nadějí!

(Karel Šimr, farář FS ČCE v Chrástu)                                                         



Sborový rok 2011 jako volání k modlitbám

     Milí  bratři  a milé sestry, bývá zvykem při hodnocení minulých let 
vytvořit jakési dvě hromádky. Dát na jednu stranu vše co se povedlo a na 
tu druhou to více či méně nepovedené. Podle důležitosti  zvážit, sečíst a 
zhodnotit.  Při  tomto  postupu  by  ten  minulý  rok byl  nebývale  úspěšný. 
Vždyť převážit oslavy 80 let otevření Husovy kaple jen tak něčím nelze. 
Když se k tomu přidají povedené věci další (od aliančního týdne modliteb 
až  po  adventní  koncerty)  a  nenápadně  přičte  i  až  do  září  na  naší  faře 
fungující mateřské centrum, tak bychom si mohli ulehčeně vydechnout a 
říci: “Byl to vyvedený rok.”

   Zvelebili  jsme  kostel  (rekonstrukce  věže  i  spousta  práce  uvnitř)  a 
zahrada taky prokoukla. Funguje misijní činnost (např. Sborový zpravodaj, 
webové  stránky),  diakonie  sborová  (doprava  na  bohoslužby,  přání  k 
narozeninám  apod.)  i  spolupráce  s  diakonií  profesionální.  Při  šikovné 
interpretaci bychom se mohli chlubit i nějakou tou ekumenou – vždyť jsme 
spolupořádali  benefiční  koncert  pro  diakonii  Radost  ve  staňkovském 
katolickém kostele a na biblické hodiny pro děti chodila se svými čtyřmi 
dětmi také jedna katolická maminka....

     Jenže třeba právě ty biblické hodiny pro děti už po letních prázdninách 
nebyly obnoveny. Což je  zajisté jeden z důsledků toho, že se stále nedaří 
najít nového kazatele sboru. Co je pak platné nasazení několika aktivních 
členů sboru, když jeho srdce (tedy fara) je jakoby jen napojeno na nějaké 
podpůrné přístroje. Možná nevíte, že k farářskému úřadu patří i vedení tří 
důležitých knih – knihy pokřtěných, oddaných a zemřelých. A je smutné, 
že zápisy přibývají jen do té poslední. Jako útěchu bychom neměli brát to, 
že podobně to vypadá i v jiných, a třeba i větších, sborech.

     Neměli  bychom  tedy  nadměrně  jásat,  ale  zároveň  ani  propadat 
pesimistickým  pocitům  zmaru  a  pomalého  umírání.  Co  tedy  dělat? 
Odpověď máme v Bibli, kde v Jakubově listě čteme: “Vede se někomu z  
vás zle? Ať se modlí!  Je někdo dobré mysli?  Ať zpívá Pánu!”  Že se 
máme z čeho radovat, zaznělo ve výčtu úspěchů. A za co máme prosit? To 
už zaznělo také, ale dovolím si připomenout.  Předně za příchod stálého 
kazatele sboru nebo za ochotně sloužící křesťanskou rodinu. K tomu se 
pak naváže růst sboru, lepší spolupráce s obcí, zlepšení vztahu s místní 
katolickou  farností  a  sami  určitě  přijdete  na  další  a  další  potřené  věci. 
Požehnané velikonoční svátky vám všem!    



Srdečně Vás zveme do našich velikonočních shromáždění 

1.4.-
2012

Květná neděle br. Tomáš Živný 9,00 
hod

5.4.-
2012

Zelený čtvrtek
křesťanská biblická večeře

br. Tomáš Živný 18,00 
hod

6.4.-
2012

Velký pátek br. Tomáš Živný 19,00 
hod

8.4.-
2012

Velikonoční neděle
s vysluhováním Svaté večeře Páně

br.f. Jaroslav 
Vokoun

9,00 
hod

9.4.-
2012

Velikonoční pondělí Ses.f. Daniela 
Zapletalová

9,00 
hod

Křesťanská biblická večeře 
Před loňskými velikonocemi jsme se na Zelený čtvrtek sešli poprvé ke 

společenství, které se dá nazvat podle titulku. Kromě br. Tomáše Živného 
jsme nikdo nevěděli, do čeho jdeme, ale o to víc jsme byli příjemně 

překvapeni. Proto jsme se rozhodli si to letos zopakovat. Pokud byste se 
rádi přidali, poprosíme o jedinou věc. Protože příprava této večeře je 
náročná na nákup surovin (hlavně pestrost druhů potravin), ozvěte se 

prosím dopředu (nejlépe do neděle 1.4.) buď br. Živnému (tf 739244735) 
nebo br. Tichému (tf 721237733). Děkujeme. A těšíme se na požehnané 

setkání nejen u společného stolu. Pán s vámi se všemi!

Dále zveme na
pravidelné bohoslužby            každou neděli od 9,00

pravidelně 3. neděli je vysluhována Svatá večeře Páně
biblické hodiny     každý pátek od 18,00

Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Merklíně
Husova 201, Merklín, tel.:776 116 899

http://merklin.evangnet.cz; e-mail: merklin@evangnet.cz

č.ú. 2100220464 / 2010, pro dary na opravy kostela uvádějte v.s. 1931, 
u ostatních 2012 (všem případným dárcům děkujeme a přejeme 

hojnost Božího  požehnání)

Děkujeme také všem, kdo ke svým darům využívají přiložené složenky. 
Pokud se podivujete nad jiným číslem účtu, je to tím, že jsme změnili banku.

mailto:merklin@evangnet.cz

